

Regional

Canada financed both the services of Canadian staff and scholarships for 14 students at the Asian Institute of Technology in Bangkok, a major "third country" training centre for the region. Canadian funds also enabled 104 additional students and trainees to attend the University of the South Pacific and various institutions throughout the region that are supported by the South-East Asia Ministers of Education Organization (SEAMEO).

Canada granted \$2.8 million for a four-year program, in cooperation with the Food and Agriculture Organization of the United Nations and seven Asian countries whose populations total about 240 million, to develop commercial fishing in the South China Sea. Another fisheries project in the South Pacific, launched with the help of the University of the South Pacific (USP) and the Government of Fiji, will provide qualified staff for government and industry as the region's fishing industry changes from subsistence to commercial. The USP's School of Natural Resources, which will be among the Fiji institutions contributing to the fisheries program, is constructing a permanent building through a \$5.5 million Canadian grant.

A five-year program to develop rural cooperatives in the Cagayan Valley of the Philippines, with the support of \$6.8 million in CIDA grants and loans, also began in 1974-75. Canada continued to offer technical assistance to many countries in the region through training awards to talented students and the provision of Canadian advisers and educators.

Canada's assistance to Asia in 1974-1975 prepared CIDA for a rapid implementation, in that part of the world, of the specific cooperation policies unveiled several months later in the Strategy 1975-1980, an official document approved by the Canadian government. There are few regions which so plainly justify the priority accorded to agricultural and rural development: it is there that most of the inhabitants of the Third World are concentrated, for whom the menace of famine brought on by natural disasters is most anguishing. It is also a part of the developing world which already has important industrial infrastructures, certain much sought-after natural resources and, above all, numerous technical experts in all fields. Thus it lends itself to the multi-dimensional approach that Canada wishes to promote, and to collaboration that encourages an international economic redistribution that the Asian countries want. In Asia as elsewhere in the Third World, this new orientation of Canadian assistance became evident in 1974-1975, marking projects already under way as much as those discussed since.

Vietnam du Sud

En 1974-1975, sept grands projets étaient en cours au Vietnam du Sud:

- amélioration des systèmes d'adduction d'eau dans 20 villes de province;
- installation d'un système d'adduction d'eau à Qui Nhon;
- création d'une section de physiothérapie et d'un programme d'études menant à un diplôme à l'Institut de réhabilitation de Saigon;
- programme de formation en hygiène publique dans la province de An Giang;
- formation d'étudiants vietnamiens au Canada;
- fourniture de vaccins (DCT, DT, BCG et Sabin) pour un programme à long terme d'immunisation;
- aide alimentaire sous forme de lait en poudre et de poisson en conserve (expédiés chaque année depuis 1969-1970).

À la fin de l'année financière, les quatre premiers projets ont été interrompus en raison des problèmes de sécurité au pays. Quant aux deux derniers, on les a remaniés de façon à seconder les efforts d'aide humanitaire déployés par les organismes multilatéraux après la fin de la guerre. L'hôpital pour tuberculeux de Quang Ngai et le centre de réadaptation de Qui Nhon avaient été achevés et pris en charge par du personnel vietnamien au cours d'exercices financiers précédents. En 1974, une subvention de \$250 000 a aidé le Groupe opérationnel de la Croix-Rouge en Indochine, dont le siège est à Genève, à dispenser des secours d'urgence.

Projets régionaux

Le Canada a financé les services d'enseignants canadiens et les études de 14 étudiants à l'Institut asiatique de technologie de Bangkok, important centre de formation en tiers pays de la région. Les fonds canadiens ont également permis à 104 autres étudiants de s'inscrire à l'Université du Pacifique Sud et à diverses institutions de la région qui sont parrainées par l'Organisation des ministres de l'Education du Sud-Est asiatique (SEAMEO).

Le Canada a consenti \$2,8 millions dans le cadre d'un programme quadriennal, en collaboration avec l'Organisation des Nations unies pour l'alimentation et l'agriculture (FAO) et sept pays d'Asie dont la population totale est d'environ 240 millions d'habitants, afin de développer la pêche commerciale dans la mer de Chine méridionale. Un autre projet de pêche dans le Pacifique Sud, mis en oeuvre avec l'Université du Pacifique Sud et le Gouvernement de Fidji, permettra de former du personnel qualifié pour le gouvernement et l'industrie à mesure que la pêche cessera d'être une activité de subsistance pour devenir une activité commerciale. L'école des ressources naturelles de l'université du Pacifique Sud, l'une des institutions participantes de Fidji, construit à l'heure actuelle un bâtiment permanent grâce à une subvention canadienne de \$5,5 millions.

En 1974-1975, des prêts et subventions de \$6,8 millions de l'ACDI ont été investis dans un programme de développement des coopératives rurales dans la vallée de Cagayan, aux Philippines. Le Canada a continué d'offrir de l'assistance